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development of this. Under a strategic investment and development, we understand the industry and the region - necessary 
for effective and thorough working through the further development and influencing the basis for the development of 
the whole society. But as you know, often do not have the time or the means nor the fact that the strategically important 
projects, but even for current needs. But the main burden falls on the state (public partner). And it is in such a situation it 
is necessary to use international experience to test and use of effective economic mechanisms in each particular case. And 
that such a mechanism contributing to the development is the mechanism of public-private partnerships.
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В статье обосновывается выбор определения термина «устойчивое  развитие муниципальных образова-
ний» применительно к северным муниципальным образованиям Российской Федерации на основе документов 
ООН, международного опыта и законодательства Российской Федерации. Приводится обзор зарубежных и рос-
сийских литературных источников по определению устойчивого развития на местном уровне. Делается обзор 
определений, на которых основываются международные договора и документы ООН. А также анализируется 
освещение понятия устойчивое развитие в законодательстве РФ. Обосновывается связь концепции качества 
жизни и устойчивого развития. Исходя из того, что данное определение должно быть использовано как опорная 
точка при разработке муниципальных документов, определяющих политику устойчивого развития, автор пред-
лагает функциональное определение, задающее основные цели и направления политики устойчивого развития. 
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The article substantiates the choice of the definition of the term «sustainable development on the local level» in 
relation to the northern municipalities of the Russian Federation. The definition builds on the basis of UN documents, 
international experience and legislation of the Russian Federation. The study provides an overview of foreign and 
Russian literature, by definition of sustainable development on the local level and overview of definitions, which was 
used in international treaties and UN documents. The study examines how the concept of sustainable development was 
used in the legislation of the Russian Federation. The connection between concepts of quality of life and sustainable 
development substantiated. The author assumes that the definition should be used as the reference point for the 
development of municipal documents defining the policy of sustainable development of local self-government and 
offers a functional definition that specifies the primary goals and policies for sustainable development on the local level.
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В условиях жесткой конкуренции на рынке образовательных услуг в настоящее время одним из самых 
эффективных инструментов выживания ВУЗа является внедрение системы менеджмента качества. Система 
менеджмента качества в образовательном учреждении гарантирует: решение проблем с набором абитуриентов, 
повышение уровня посещаемости и успеваемости студентов, отсутствие проблем и преимущества при подго-
товке и прохождении лицензирования и аттестации, контроль качества работы преподавателей по измеримым 
показателям, повышение уровня компетентности преподавателей и решение вопросов с недостаточным уров-
нем квалификации при ведении тех или иных дисциплин.
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In the conditions of the rigid competition in the market of educational services now, one of the most effective 
tools of a survival of HIGHER EDUCATION INSTITUTION quality management system introduction is. The quality 


